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SKUPSTINA CRNE GORE
g-di Danijeli Durovic

Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Cme Gore, gospodinu Vladimiru 

Jokovicu, nelegitimnom ministru poljoprivrede, 
postavljam sijedece

sumarstva i vodoprivrede,

POSLANICKO PITANJE

Postovani gospodine Jokovicu,

Da li kao nelegitirani ministar poljoprivrede, sumarstva i vodoprivrede smatrate da 
drzava i ministarstvo koje predstavljate treba da kroz subvcncije dodatno stimulise 

proizvodnju paprika i ostalih povrtlarskih kultura i u konacnom proizvodnju hrane u 
ovim kriznim vremenima, ili i dalje smatrate da su poljoprivredni proizvodaci 
gradani drugog reda, cije casno zanimanje treba da bude predmet podsmjeha?

Obrazlozenje cu dati na sjednici Skupstine.

Odgovor trazim i u pisanoj formi.

S postovanjem.
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SKUPSTINA CRNE GORE 
n/r generalnom sekretaru

Predmet: Odgovor na poslanicko pitanje poslanika Albina Cemana

Poslanik Albin Ceman je u pisanoj formi, naosnovu clana 187 i 188 Posfovnika Skupstine 
Crne Gore, postavio je sljedece pitanje na koje trazi odgovor, u pisanoj formi, od strane 
ministra poijoprivrede, sumarstva i vodoprivrede;

POSLANICKO PITANJE

Da li kao nelegitimni ministar poljoprivrede, sumarstva i vodoprivrede smatrate da drzava 
i ministarstvo koje predstavijate treba da kroz subvencije dodatno stimulisu proizvodnju 
paprika i ostalih povrtlarskih kultura i u konacnom proizvodnju hrane u ovim kriznim 
vremenima, Hi i dalje smatrate da su poljoprivredni proizvodaci gradani drugog reda, cije 
zanimanje treba da bude predmet podsmjeha?

Na postavijeno pitanje dajemo sljedeci

ODGOVOR

Prije svega zeiim da Vam zahvalim na pitanju.

Smatram da je odgovor vise nego dobro poznat poljoprivrednim proizvodacima u Crnoj 
Gori, i onima sa kojima sam se susreo tokom ovog kratkog vremena od kako sam na ceiu 
resora Ministarstva poljoprivrede, sumarstva i vodoprivrede, a i svim onima koji me kroz 
moje dosadasnje politicko djelovanje znaju. Poljoprivrednici su ugiedni gradani ovog 
drustva, koji casno i posteno zaraduju, uz veliki trud i zalaganje. Posebno se u kriznim i 
izazovnim vremenima, u kakvim smo nazaiost sada, prepoznaje koliko su poljoprivreda i 
poljoprivredni proizvodac vazan segment sveukupne privrede i bitan ciniiac cjelokupnog 
drustva.



Budite uvjereni da proizvodace smatram izuzetno znacajnim gradanima naseg drustva, 
nikako gradanima drugog reda, a posebno smatram poraznim da nekome mogu biti 
predmet podsmjeha.

Svi Vasi pokusaji spinovanja, izviacenja iz konteksta i tumacenja mojih izjava onako kako 
odgovara Vasem politickom interesu, ne mogu to dovesti u pitanje. Mogu biti samo 
predmet bespotrebnog zauzimanja medijskog prostora, dime se bavite posljednih dana, i 
to u vrijeme kad imamo ozbiijna pitanja da rjesavamo i kad su veliki izazovi pred

Poljoprivreda je prepoznata kao jedna od strateskih grana razvoja Crne Gore, u koju je 
drzava ove godine opredjelila znacajno vise sredstava nego svih prethodnih godina. 
Svjesni posljedica koje Je izazvala panedemija korona virusom, zatim krize koja traje 
izazvana desavanjima u Ukrajini, povecali smo ukupan budzet, povecali izdvajanja za 
pojedinacne mjere, uveli nove mjere i povecali iznose podrske po pojedinacnim mjerama 
podsticaja.

Ministarstvo je na vrijeme reagovalo i prilagodilo ovogodisnji budzet situaciji u kojoj su se 
nasli nasi poljoprivrednici. Subvencije koje pominjete, povecane su ove godine sa 250 na 
500 eura po hektaru za proizvodnju zitarica, a sa 250 na 400 eura po hektaru za 
proizvodnju kasnog merkantilnog krompira, sto je mnogo vise od evropskog prosjeka. Na 
ovaj nacin dali smo direktnu podrsku ocuvanju stabilnosti dohotka na gazdinstvima i 
ujedno stimulisali poljoprivrednike da zasiju sto vece povrsine, kako bi obezbjedili veci 
udio domaceg proizvoda na nasem trzistu i povecali procenat u samodovoijnosti 
osnovnim zivotnim namirnicama.

Kako se Vase pitanje u konkretnom odnosi na proizvodnju povrca, dozvolite da kazem 
da Ministarstvo kroz posebne linije podrske stimulise razvoj ovog sektora u Crnoj Gori, 
pocev od nabavke sjemena i rasada, sistema za navodnjavanje i orosavanje, nabavke 
namjenske mehanizacije.

Poseban akcenat ove godine stavijen je na plastenicku proizvodnju i ulaganje u 
pokretanje savremenog nacina uzgoja povrca. Podstakli smo nabavku plastenika sa 80% 
od vrijednosti investicije.

Ove godine uveden je i poseban vid podrske, podrska uvodenju inovacija i inovativnih 
rjesenja u prozvodne procese. Podstakli smo uvodenje sistema za zagrijavanje u 
zasticenim prostorima, dali podrsku proizvodnim inovativnim konceptima koji su 
prilagodeni da odgovore na klimatske promjene, obezbjedili podrsku uvodenju inovativnih 
tehnologija koje imaju za rezultat smanjenu upotrebu pesticide, preciznu primjenu vode i 
dubriva, ukijucujuci i podrsku za dobijanje atesta za rasprskivace.

Obezbjedena je podrska i za sektor prerade, za nabavku opreme i linija za preradu 
povrca.

Ministarstvo poljoprivrede je navedena ulaganja u povrtarsku proizvodnju ove godine 
povecalo, upravo zbog rasta cijena inputa za proizvodnju. te investicije u sektor povrca 
podstice sa od 60% do 80% sredstava od ulozenih.
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Sa druge strane, a sa istim ctijem - povecanja proizvodnji hrane, ove godine realizovace 
se i besplatna dodjela 2500 plastenika za proizvodnju povrca.

Slozicete se da je rijec o velikim mogucnosti za ulaganje u poljoprivredu, konkretno u 
ovom slucaju u povrtarsku proizvodnju za koju ste se interesovali. Isti slucaj je i sa ostalim 
sektorima.

Dozvolite da dodam da se mjere podrske sprovode planiranom dinamikom, interesovanje 
poljoprivrednika je na dobrom nivou. Sezona otkupa je pocela, svakodnevno pratimo 
desavanja na trzistu i spremni smo da reagujemo u cilju potrebne zastite i podrske 
poljoprivrednim proizvodacima. Takode, nastojacemo da sa isplatama prema korisnicima 
krenemo sto ranije posebno kad su u pitanju subvencije.

Postovani gospodine Ceman, kao sto vidite Ministarstvo je problemu pristupilo studiozno 
i u tom pravcu ce nastaviti da djeluje. Prioritet nam je proizvodnja i obezbjedivanje 
dovoijnih kolicina hrane. Samo rad i jasan pravac razvoja moze nam pomoci da 
prevazidemo ovaj period krize koji je tu i za koji je izvjesno da ce trajati. Medijskim 
senzacijama i ironicnim pitanjima mjesta u poljoprivredi nema. Raspravljati o 
nesmotrenim izjavama da sam nelegitimni ministar, jos manje.

S poStovanjem,

MINISTAR


